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Milieuraad Kortemark 

Verslag 

Maandag 27 november ‘23- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
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Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond  V  

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V  V  Ofelie Callewaert Irie Vibes    

Carine Ligny N-VA A   Filip Verhaeghe Irie Vibes A   

Danny Bocqué SPA-Content A   Martine Lamsens Tuinhier   0 

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd A   Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark    

Jan Stoens Open VLD A   Kurt Cappelle Landelijke Gilde   0 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV A   

Trees Vulsteke Natuurpunt   V  Bart Van Haecke ABS   0 

Sofie Declercq Natuurpunt  A        

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk    

Robbe D’hulster Natuurpunt A   Agnes Vandenbroucke onafhankelijk  V  

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil A   Kris Bouttelgier Onafhankelijk A   

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI)   0 
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Patrick Vandermeersch 11.11.11 A        

  

 

2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
 

3. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERFGOED) 
a) TOELICHTING GROENE LASTEN  

Zie ppt: Door een wijziging van het instrumentendecreet op het decreet omgevingsvergunningen moeten vergunningsverlenende overheden vanaf 1 januari 

2024 lasten opleggen voor omgevinsvergunningen in kader van zonevreemdheid. Dit gaat over zonevreemd bouwen, -verbouwen of -uitbreiden, de 

afwerkingsregel  en zonevreemde functiewijzigingen. Gemeenten kunnen kiezen voor een financiële last of voor een last in natura. De gemeente Kortemark 

kiest ervoor om een last in natura op te leggen. Zo kan de zonevreemde eigenaar iets terugdoen aan de gemeenschap want zonevreemd wonen is een 

‘gunst’. In de ppt wordt toegelicht in welke grootteordes de Vlaamse Overheid de lasten ziet en wat het verschil is ten opzichte van de 

vergunningsvoorwaarden. Er wordt een voorstel van procedure toegelicht. Voor lasten in natura is het verplicht om een borg te vragen. De gemeente is 

verplicht om lasten op te leggen, anders is de vergunning niet rechtsgeldig. 

De opmerking wordt gemaakt dat die nieuwe lasten weinig verandering brengen ten opzichte van nu. Nu is de gemeente ook al streng op vlak van 

ontharding, groenaanplant …   

Er wordt gevraagd of het verplicht is om bij elk dossier via het regionaal landschap te gaan. Het Regionaal Landschap dient als kwaliteitskamer voor grotere 

dossiers. Het is niet de bedoeling om voor kleine wijzigingen of wijzigingen met weinig impact (zoals bvb een energetische renovatie) beroep te doen op het 

regionaal landschap.  

Er wordt gevraagd of het mogelijk is om overal een last te vinden. Het is moeilijk om op voorhand te zeggen wat je kan opleggen. Zo is minder mogelijk 

wanneer in het verleden alles volgens het boekje gedaan wordt. Er wordt een lijst voorzien van mogelijke lasten. 

De opmerking wordt gemaakt dat voor lasten beter geopteerd wordt voor ‘handhaafbare zaken’. Het is moeilijk te controleren of een aanplant na x-aantal 

jaren er nog zal zijn. Wanneer je bvb de last oplegt dat het hemelwater van het terrein niet mag afwateren naar de riolering of naar oppervlaktewater kan je 

ervan uitgaan dat dit altijd zo blijft. Er wordt opgemerkt dat de hemelwaterverordening recent ook al veel strenger geworden is, waardoor veel meer 
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ingezet wordt op infiltratie op eigen terrein. Zo wordt ondergrondse infiltratie niet meer aanvaard. Een andere optie die beter handhaafbaar is, is de 

verplichting in collectief te optimaliseren buitengebied om een IBA aan te sluiten. 

Er wordt gevraagd of een groendak of bruindak ook kan als last. Dit is inderdaad ook een mogelijkheid. 

Er wordt opgemerkt dat op deze manier kleine boerderijtjes nog maar moeilijk verkocht zullen geraken. De bedoeling van deze verplichting om lasten op te 

leggen, kadert in de bouwshift (meer open ruimte creëren). 

De vraag wordt gesteld of zonevreemde mensen ook landbouwsubsidies krijgen voor paarden die ze houden? Nu moet je om landbouwer te zijn: 51% van je 

inkomen moet uit de landbouw komen. Het regionaal landschap zal intern bekijken hoe ze zullen omgaan met de vragen om een landschapsplan op te 

maken wanneer eigenlijk groene lasten verplicht zijn. 

Besluit: Het voorstel van groene lasten wordt positief onthaald. Er worden wel opmerkingen gemaakt over handhaafbaarheid. 

b) Bijenplan 

- Aanvragen geveltuin: er waren 6 aanvragen. Ontharding gestart. Foto op facebook (want onthulling) 

- Demo-geveltuin: de aanleg is gebeurd, de bordjes moeten nog geplaatst worden.   

- bloembollenactie 

- Gecoördineerde bestrijding aziatische hoornaar: De provincie is bezig een plan aan het uitwerken. Momenteel zijn nog niet alle stappen 

uitgewerkt. Het zal niet lukken om alle aziatische hoornaars kwijt te geraken maar om de populatie te beperken is het belangrijk dat zoveel mogelijk 

primaire nesten aangepakt worden. 

- Vangen primaire en secundaire nesten voor dit jaar is geëindigd. 

- Er worden voorbereidingen getroffen voor een lenteactie. 

 

 

KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
c) Mobiliteitsplan 

Op maandag 4 december is er om 19u in de raadszaal van het gemeentehuis een participatiemoment voor de herziening van het gemeentelijk 

mobiliteitsplan.  Per adviesraad worden 2 mensen uitgenodigd. Na het participatiemoment is er 2 weken tijd om formeel advies te verlenen. Dit zal 

ondermeer gaan over: schoolomgevingen, zwaar verkeer, parkeer- en fietsbeleid. Dit werd ook zo per mail gecommuniceerd. Er wordt gevraagd wie namens 

de milieuraad zal gaan. Franky gaat zowieso al via een andere raad. Robbe en Sofie zijn kandidaat. 
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MILIEU   
 

Silvamo: 

Op 18 november was er opvolgingscommissie van Silvamo. Daarin was een afvaardiging van de milieuraad. Het verslag werd verstuurd naar de 

leden van de opvolgingscommissie. Zijn er bepaalde zaken die mee moeten worden gegeven aan de milieuraad? 

Volgend overleg: maandag 29 januari om 19u.  

Danny licht toe: er zaten 4 mensen van Silvamo. Op het overleg werden geen resultaten bekendgemaakt. Dit is voor een volgend overleg. 

De mensen aan tafel hebben allemaal een verschillende voorkennis. De voorkennis van de dorpsraden verschilt van de voorkennis van het 

actiecomite. 

Er werd ondermeer gediscussieerd over volgende punten: het lek aan de kant van wienerberger, peilput 4, de nabestemming. 

 

Er wordt gevraagd hoe het zit met het bloedonderzoek. Climaxi deed een onderzoek bij een 20-tal mensen. De gemeente zal stalen laten nemen van 

grondwaterputten bij omwonenden. Ook zijn er terug de jaarlijkse staalnames in opdracht van de gemeente op de putten van Silvamo. 

 

Impact lichtvervuiling (zie vorige milieuraad) 

Duisternisbehoeftekaarten zijn beschikbaar: https://natuurenbos.vlaanderen.be/dieren-en-planten/soortenbescherming/duisternisbehoeftekaart  

Vooral beken en beekvalleien  worden aangeduid: hoe donkerder, hoe meer behoefte aan donkerte 

 

BELEID  
 

 

Vrijdag 8 december organiseert de gemeente een inspraakmoment voor adviesraden om 19 uur in de Beuk. Na de burgerpeiling en de bestuurskrachtmeting 

en wat cijfermateriaal is de inbreng van de adviesraden van groot belang in de omgevingsanalyse. Doel van de omgevingsanalyse is opmaken waar de 

uitdagingen en opportuniteiten van de gemeente liggen.  

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnatuurenbos.vlaanderen.be%2Fdieren-en-planten%2Fsoortenbescherming%2Fduisternisbehoeftekaart&data=05%7C01%7CGreet.VanStaeyen%40kortemark.be%7C0207331726d741331fb408dbe4825d9e%7C256a73aeea474d6fb1d21c52cdd166f6%7C0%7C0%7C638355021075958051%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ISFTjwgQF77s3u736LydKW7nPJsjxVHLTqzoXC2ln44%3D&reserved=0
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Inschrijven kan tot 4 december via deze link  

Er was ook al een brief. 

Er wordt aangegeven dat getracht zal worden om  om als volgende milieuraad een soort memorandum te maken naar de volgende legislatuur. Dit kan 

aanvullend op de bevraging. 

4. ACTIVITEITEN 
➔ 4 december: toelichting mobiliteitsplan voor adviesraden (2 afgevaardigden) in kader van vraag tot advies: 19u gemeenteraadszaal 

➔ 7 december: voordracht Regionaal Landschap: klimaattuin ontharden en beplanten: bib Kortemark (€2) 19:30-21:30: leeszaal bib (mouterij) 

Inschrijven via avansa-ow.be of 059/50 39 52  

Er wordt opgemerkt dat inschrijven via de website niet eenvoudig, maar nogal tijdrovend was. Misschien heeft dit mensen afgeschrikt. 

➔ 8 december: inspraakmoment voor adviesraden in kader van de opmaak van een meerjarenplan (19u): CC De Beuk. 

➔ 14 december: voordracht Regionaal Landschap: klimaattuin: water in de tuin: bib Kortemark (€2) 19:30-21:30: leeszaal bib (mouterij) 

Inschrijven via avansa-ow.be of 059/50 39 52 

 

Evaluatie: voorbijgaande activiteiten: omdat het mooimakersontbijt in Zarren was, werd een oproep gedaan.  Het was rap in elkaar gestoken en het 

doel was om per deelgemeente te verschillen. Het is belangrijk om deelgemeenten.  Nu al lenteschoonmaak plannen. 

Het ontbijt was ok. Nacht van de duisternis was een succes. Natuurpunt was tevreden. 5 groepjes van 15 tot 20 mensen kunnen in het donkerte 

meedoen.  

 

5. VARIA’S EN VRAGEN 
De nieuwe overstromingskaarten worden getoond. Deze houden ook rekening met de klimaatverandering. Er wordt geschat dat er in 2050 zo’n 51 

hittegolfdagen per jaar zullen zijn. 

Activiteiten: ter gelegenheid van 75 jaar Amnesty is er een lezing en morgen klimaatfilm: seed the untold story (er is een wetgeving verplicht om zaden af te 

nemen).  Er wordt opgemerkt dat het niet eenvoudig is voor de boeren.  De gemiddelde leeftijd is meer dan 52 jaar. De 3 landbouwers op de milieuraad 



 

6 

hebben geen opvolging. Ook de ongelijke normen; import uit landen met minder strengere verplichtingen worden aangehaald. Korte keten kan niet voor elk 

bedrijf een oplossing bieden. 

Er wordt een opmerking gemaakt over het kandelaberen van de bomen in de Ichtegemstraat. In het bomenplan stond dat dit een slechte techniek is, toch 

werd dit weer gedaan. Er wordt opgemerkt dat eens je gestart bent met kandelaberen of kandelaren, dit niet zomaar kan stopgezet worden. De enigste 

oplossing om met dit kandelaberen te stoppen is door op termijn die boom te rooien. Er wordt opgemerkt dat misschien rekening houdend met het 

plaatsgebrek het niet beter is om een heg te zetten.   

Er wordt gevraagd wat er gebeurt aan het station. De woning was geen eigendom van het gemeente. Van zodra het waaide, was er schade, daarom werden 

de bomen gerooid van zodra de gemeente wel eigendom was.  Heraanplant is niet voor direct en zal uitgevoerd worden door de vmm, maar het is moeilijk 

om nu een heraanplant te voorzien als binnenkort de vmm er zal starten met werken. 

Er wordt gevraagd welke vergunning nodig is voor het kappen van bomen: dit hangt af van de locatie. 

De app van mooimakers ‘mijn mooie straat’ is in werking. 

 

Er wordt opgemerkt dat er beter geen zebrapaden gemaakt worden ter hoogte van een slikker 

6. VOLGENDE MILIEURAAD  
- Op de planning: voorbereiding nieuwe legislatuur: evaluatie statuten, inbreng mjp 

- 27 februari milieuraad met taart van Robbe 


